

Title (en)
WRITING IMPLEMENT.

Title (de)
SCHREIBINSTRUMENT.

Title (fr)
INSTRUMENT A ECRIRE.

Publication
EP 0020374 A1 19810107 (FR)

Application
EP 79900992 A 19800408

Priority
FR 7825994 A 19780911

Abstract (en)
[origin: WO8000557A1] A writing implement comprising, on the one hand, a barrel (1), a writing bloc (5, 6), a device (3) for holding a reservoir, a rotating device allowing the adjustable locking of at least the device holding the reservoir on the barrel and, on the other hand, a movable cap (2) which, in its closed position secures the protection of the writing bloc. The cap is equipped with means transmitting a rotation to the device holding the reservoir, when the said cap is placed, in its closed position, on the barrel. The dismantling is carried out by simply holding the barrel and the cap without it being necessary to hold the pen-carrying bloc with the hands.

Abstract (fr)
Instrument a ecrire comportant, d'une part, un corps (1), un bloc d'écriture (5, 6), un dispositif (3) porte-reservoir, un systeme rotatif permettant d'assurer le verrouillage d'au moins le dispositif porte-reservoir sur le corps et, d'autre part, un capuchon (2) amovible qui, en position fermee, assure la protection du bloc d'écriture. Le capuchon est muni d'un moyen d'entrainement en rotation du dispositif porte-reservoir lorsque ledit capuchon est dispose sur le corps en position fermee. Le demontage est effectuee en tenant simplement le corps et le capuchon, sans qu'il soit necessaire de tenir a la main le bloc porte-plume.

IPC 1-7
B65D 55/02; **B43K 9/00**; **B43K 5/00**

IPC 8 full level
B43K 5/14 (2006.01); **B43K 3/00** (2006.01); **B43K 5/00** (2006.01); **B43K 23/08** (2006.01); **B43K 23/12** (2006.01); **B65D 55/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)
B43K 5/005 (2013.01 - EP US); **B43K 23/12** (2013.01 - EP US)

Designated contracting state (EPC)
DE GB

DOCDB simple family (publication)
WO 8000557 A1 19800403; BE 878228 A 19791203; CA 1141340 A 19830215; CH 631660 A5 19820831; DE 2965573 D1 19830707; EP 0020374 A1 19810107; EP 0020374 B1 19830601; ES 253925 U 19810616; ES 253925 Y 19811201; FR 2435358 A1 19800404; FR 2435358 B1 19830121; IT 1118847 B 19860303; IT 7953520 V0 19790821; IT 7968695 A0 19790821; JP S55500698 A 19800925; JP S6135960 B2 19860815; US 4455101 A 19840619

DOCDB simple family (application)
FR 7900076 W 19790824; BE 196721 A 19790813; CA 335241 A 19790910; CH 740979 A 19790813; DE 2965573 T 19790824; EP 79900992 A 19800408; ES 253925 U 19790911; FR 7825994 A 19780911; IT 5352079 U 19790821; IT 6869579 A 19790821; JP 50132079 A 19790824; US 27853081 A 19810629